
PROTOKÓŁ Nr XLIV/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 27 sierpnia 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy - nieobecny: P. Pałubicki

          

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS                                               -  Krystyna Szustak
g) Dyrektor GOK                                                -  Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XLIII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Pani Jadwigi Karaś,
b) wyboru przewodniczącego/przewodniczącej Rady Gminy Dębnica Kaszubska,
c)  uchwalenia  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  zespołu
interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania,
d)  zmiany  uchwały  nr  XXVII/192/2013  z  dnia  27  lutego  2013  r.  w  sprawie
„Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy
Dębnica Kaszubska na lata 2013 - 2017”, 
e)  uszczegółowienia  opisu  granic  okręgów  wyborczych  w  gminie  Dębnica
Kaszubska,
f) przyjęcia „Strategi rozwoju Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2020”,
g) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta
Gminy Dębnica Kaszubska w 2014 roku,
h) zmian w budżecie gminy na 2014 r.,
i)  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Dębnica  Kaszubska  na  lata
2014 – 2022.

3. Zatwierdzenie  planu  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  na  terenie  Gminy
Dębnica Kaszubska z dnia 19.08.2014 r.  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do
sprawozdania.

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

6. Interpelacje radnych. 
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.  



Przebieg sesji:

1a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża dokonała otwarcia sesji Rady

Gminy  stwierdzając  prawomocność  obrad.  Otwarcia  dokonała  o  godz.  10.10  w  sali
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję
Rady Gminy.

Na  wstępie  Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przekazała  głos
Eugeniuszowi Dańczakowi – Wójtowi Gminy.
Wójt,  w związku ze śmiercią  Przewodniczącej  Rady Gminy Jadwigi  Karaś,  przedstawił
przebieg jej działalności społecznej. Stwierdził, że będzie jej bardzo brakowało. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  także  w  kilku  słowach  przedstawiła
wspomnienie o p. Jadwidze Karaś. Podkreśliła, że na tej sali będzie brakowało jej dobrych
rad i optymizmu.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka  Łomża zwróciła się z prośba o uczczenie pamięci
zmarłej Jadwigi Karaś minutą ciszy.

b/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poinformowała, że przebieg

sesji zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do
przedstawionego porządku obrad.
Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad.
W  wyniku  głosowania  porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie  –  11  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących. (przy głosowanie nieobecni: M. Mnich, K. Badowski)

c/

Do   protokołu z  sesji  Rady Gminy  nr   XLIII  z  dnia 30 czerwca  2014 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących /. ( w trakcie głosowania nieobecny M. Mnich)

Ad 2

a)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w
sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Pani Jadwigi Karaś . /załącznik nr 1 do
protokołu/
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem
projektu uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

/W trakcie głosowania nieobecny M. Mnich/

Uchwała otrzymała nr XLIV/321/2014 i stanowi załącznik Nr  18 do protokołu.



b)

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poinformowała,  że w związku z podjęciem
uchwały  o  wygaszeniu  mandatu  radnej  Jadwigi  Karaś  należy  dokonać  wyboru
Przewodniczącego/  Przewodniczącej  Rady  Gminy.  Poinformowała,  że  zgodnie  z
obowiązującą ustawą o  samorządzie  gminnym i  statutem gminy Rada Gminy wybiera
przewodniczącego  Rady  Gminy  w  głosowaniu  tajnym  i  w  związku  z  tym  proponuje
powołanie  komisji  skrutacyjnej  w  trzyosobowym  składzie.  Poprosiła  o  zgłaszanie
kandydatur  do  składu  komisji  skrutacyjnej  informując,  że  osoby,  które  będą  w  komisji
skrutacyjnej,nie mogą kandydować na przewodniczącego Rady Gminy.
Radna B. Stachowicz zgłosiła do składu komisji skrutacyjnej radną Izabellę Tabakę.
Radny  P.  Pałubicki  zgłosił  do  składu  komisji  skrutacyjnej  radnego  Krzysztofa
Badowskiego.
Radny Karol Żukowski zgłosił do składu  komisji skrutacyjnej radnego Marcina Olecha.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy radni wyrażają zgodę
na udział w pracach komisji skrutacyjnej?
Radni wyrazili zgodę.
Wiceprzewodnicząca  Rady Agnieszka Łomża poprosiła  o  przegłosowanie  zgłoszonego
składu Komisji Skrutacyjnej.
W  wyniku  głosowania  skład  komisji  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża  poprosiła o zgłaszanie kandydatów
na przewodniczącego Rady Gminy.
Radny Ireneusz Ziółkowski  zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącej Agnieszki Łomży na
funkcję przewodniczącej.
Wiceprzewodnicząca  Agnieszka  Łomża  wyraziła  zgodę  na  kandydowanie  na
przewodniczącą Rady Gminy.
Innych kandydatur nie zgłoszono.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o zamknięcie listy kandydatów na
przewodniczącą.
Listę zamknięto na pozycji Nr 1 z kandydaturą Agnieszki Łomży,
Wiceprzewodnicząca A. Łomża ogłosiła 10 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się
komisji skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Izabella Tabaka przedstawiła radnym sposób
głosowania przy wyborze radnego na przewodniczącego Rady Gminy /załącznik Nr 2 do
protokołu/.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego sposobu głosowania.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  o  przegłosowanie
zaproponowanego sposobu głosowania.
W wyniku głosowania sposób głosowania został jednogłośnie przyjęty /13 za/.

Komisja  Skrutacyjna  przystąpiła  do  przeprowadzenia  głosowania  tajnego  nad
wyborem  przewodniczącego  Rady  Gminy.  Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że
głosować można stawiając znak „X” w kratce z lewej strony obok nazwiska, czy radny jest
za,  czy  przeciw  wyborowi  Agnieszki  Łomży  na  przewodniczącą  Rady  Gminy  oraz
zapoznała  z  zasadami  nieważności  głosu.  Wydano  radnym  ponumerowane  i
ostemplowane karty do głosowania. Radni wrzucali karty do urny wg listy obecności.

  Po  przeprowadzeniu  głosowania  tajnego  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej
przedstawiła  protokoł  Komisji  z  przeprowadzonego  głosowania.  W  wyniku  głosowania
radna  Agnieszka  Łomża  została  Przewodnczącą  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska.



Otrzymała  12 głosów za,  0  przeciw,  1  wstrzymujący.  /  protokoł  Komisji  Skrutacyjnej  z
wyboru przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska wraz z kartami do głosowania
stanowi załącznik Nr  3 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża   przedstawiła  projekt  uchwały  w
sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
 
Uchwała otrzymała nr XLIV/322/2014 i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

Wójt  Gminy  pogratulował  radnej  Agnieszce  Łomży  wyboru  na  Przewodniczącą  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska.
Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża podziękowała za okazane jej zaufanie 
i wybór na Przewodniczącą Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża, z uwagi na powierzenie jej funkcji
Przewodniczącej Rady Gminy, wniosła o zmianę porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy i
ujęcie  w  pkt.  2c  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru
wiceprzewodniczącego/wiceprzewodniczącej Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  zmianą
porządku obrad.
W wyniku głosowania zmiana do porządku obrad została przyjęte jednogłośnie / 13 za, 0
przeciw, 0 wstrzymujących/. 

c)
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża  poprosiła o zgłaszanie kandydatów na

wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Radna Izabella Tabaka  zgłosiła kandydaturę radnej Elżbiety Fryckowskiej.
Radna wyraziła zgodę na kandydowanie na wiceprzewodniczącą Rady Gminy. 
Innych kandydatur nie zgłoszono.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  zamknięcie  listy  kandydatów  na
wiceprzewodniczącą Rady Gminy Dębnica Kaszubska.
Listę zamknięto na pozycji Nr 1 z kandydaturą  Elżbiety Fryckowskiej.

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z pytaniem, czy do wyboru
wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Komisja  Skrutacyjna  będzie  pracować  w  takim
samym składzie, czy zachodzi konieczność zmiany.
Członkowie Komisji Skrutacyjnej wyrazili wolę dalszej pracy.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządził  głosowanie  nad  utrzymanie  składu
Komisji Skrutacyjnej.
W  wyniku  głosowania  skład  Komisji  Skrutacyjnej  został  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Wiceprzewodnicząca A. Łomża ogłosiła 10 minutową przerwę w celu przygotowania kart
do głosowania przez komisję skrutacyjną.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Izabella Tabaka przedstawiła radnym sposób
głosowania przy wyborze radnego na wiceprzewodniczącą Rady Gminy /załącznik Nr 5 do
protokołu/.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego sposobu głosowania.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża  poprosiła o przegłosowanie zaproponowanego
sposobu głosowania.
W wyniku głosowania sposób głosowania został jednogłośnie przyjęty /13 za/.

Komisja  Skrutacyjna  przystąpiła  do  przeprowadzenia  głosowania  tajnego  nad
wyborem wiceprzewodniczącej Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Przewodnicząca Komisji
poinformowała,  że  głosować  można  stawiając  znak  „X”  w  kratce  z  lewej  strony obok



nazwiska,  czy  radny  jest  za,  czy  przeciw  wyborowi  Elżbiety  Fryckowskiej  na
wiceprzewodniczącą  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  oraz  zapoznała  z  zasadami
nieważności głosu. Wydano radnym ponumerowane i ostemplowane karty do głosowania.
Radni wrzucali karty do urny wg listy obecności.

  Po  przeprowadzeniu  głosowania  tajnego  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej
przedstawiła  protokoł  Komisji  z  przeprowadzonego  głosowania.  W  wyniku  głosowania
radna Elżbieta Fryckowska została Wiceprzewodnczącą Rady Gminy Dębnica Kaszubska.
Otrzymała 12 głosów za,  0  przeciw,  1  wstrzymujący.  /  protokoł  Komisji  Skrutacyjnej  z
wyboru przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska wraz z kartami do głosowania
stanowi załącznik Nr  6 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  przedstawiła projekt uchwały w sprawie
wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy /załącznik Nr  do protokołu/.
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
 
Uchwała otrzymała nr XLIV/323/2014 i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.
Wójt Gminy pogratulował radnej Elżbiecie Fryckowskiej  wyboru na Wiceprzewodniczącą
Rady Gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Elżbieta  Fryckowska  podziękowała  za  okazane  jej
zaufanie .

d)
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  

Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia trybu i sposobu
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz warunków jego
funkcjonowania.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
6 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/324/2014 i stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

e)

 Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr
XXVII/192/2013  z  dnia  27  lutego  2013  r.  w  sprawie  „Wieloletniego  programu
gospodarowania  mieszkaniowym zasobem Gminy Dębnica  Kaszubska na  lata  2013  –
2017”. 
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
7 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.



Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/325/2014 i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

f)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  uszczegółowienia opisu
granic okręgów wyborczych w gminie Dębnica Kaszubska,
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
8 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/326/2014 i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

f)
 
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategi rozwoju
Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2020”.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
9 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /9  za,  1  przeciw,  3
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/327/2014 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 

Wójt podziękował za przyjęcie uchwały. Jednocześnie zauważył, że jest mu przykro z tego
powodu, że radni wstrzymują się od głosowania.
Radny K. Żukowski zauważył,  że  radni nie są przeciwko rozwojowi gminy, ale on ma
zastrzeżenia  do  dokumentu.  Nie  podoba  mu  się  praca  firmy,  która  to  opracowanie



wykonywała.

g)

 Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  ustalenia maksymalnej
wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska w
2014 roku.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
10 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy jest zgodne z prawem, że w przypadku
udzielanej pożyczki dla ZGK odstępujemy od jej zabezpieczenia?
Skarbnik  poinformował,  że  zabezpieczenie  jest  formą  dobrowolną.  W przypadku  ZGK
zauważył, że jest to nasza spółka. W tym przypadku jesteśmy 100% właścicielem. Uważa,
że w tym przypadku ustalanie zabezpieczenia jest bez sensu.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  0  przeciw,  1
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/328/2014 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  

h)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2014 r..
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr
11 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  1
przeciw, 3 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/329/2014 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.  

i)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr



12 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  1
przeciw, 3 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIV/330/2014 i stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  

Ad 3

Agnieszka Łomża –  Przewodnicząca Rady poinformowała,  że  Plan  zbywania  i
obciążania  nieruchomości  na  terenie  Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia  19.08.2014  r.
/załącznik nr 13/ był omawiany i opiniowany przez  Komisję Rady.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do planu.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego Planu. 

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad Planem  zbywania i
obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 19.08.2014 r.    

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy
Dębnica  Kaszubska  z  dnia  19.08.2014  r. został   przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/  

Ad 4

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 1 lipca do dnia 26 sierpnia
2014 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 do protokołu/. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 1 lipca 2014 r.  do 26 sierpnia 2014 r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 15 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady  Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Wiceprzewodnicząca  Rady  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  planowana
przez SPV budowa magazynu obróbki  skór  stanowi  jakieś zagrożenie ekologiczne dla
naszego społeczeństwa?
Wójt  poinformował,  że  każda zmiana funkcjonowania  obiektu  wymaga zgłoszenia.  Nie
można dokonywać zmian samoistnie. Jeżeli uzyska zgodę jednostek nadrzędnych, będzie
mógł  realizować  to  zadanie.  Budowa  tego  magazynu  nie  wpłynie  na  pogorszenie
warunków mieszkańców.
Radny  K.  Żukowski  podziękował  w  imieniu  mieszkańców  Podwilczyna  i  własnym  za
remont drogi w Podwilczynie. Poinformował, że cieszy się, że przetarg na dowóz dzieci z



Podwilczyna  wygrał  ostatecznie  PKS  Słupsk  a  nie  p.  Wójcik.  Sprawdzał  tę  firmę  w
internecie i stwierdził, że jego zdaniem nie dysponuje odpowiednim taborem. Miał obawy,
że usługa nie będzie świadczona w sposób, jaki byśmy oczekiwali.  Podziękował za wybór
PKS.
Wójt  zauważył,  że  za  wykonanie  drogi  należą  się  podziękowania  nie  jemu,  ale  w
szczególności  całej  radzie.  Cieszy  się,  ze  ta  inwestycja  została  zrealizowana.  Takie
inwestycje  cieszą.  Staramy się  robić,  co  możemy.  Nie spełnimy wszystkich  oczekiwań
naszego społeczeństwa.  Ma nadzieję,  że ta  droga poprawi  atrakcyjność miejscowości.
Uważa, że jeszcze przed zakończeniem kadencji należy zorganizować objazd gminy w
celu  zapoznania  się  wszystkich  ze  zrealizowanymi   inwestycjami  w  poszczególnych
miejscowościach. Wykonano także remont części drogi powiatowej do Podwilczyna przy
współudziale Nadleśnictwa Leśny Dwór i Starostwa. Wie, że to trochę mało, ale Starostwo
prace  na  tej  drodze  uzależnia  od   wkładu  finansowego  Nadleśnictwa.  Jako  Wójt  jest
wdzięczny Nadleśnictwu za każdy wkład na tę inwestycję.
Radny K.  Żukowski  zauważył,  że  w tej  chwili  należy zmienić  oznakowanie  na drodze
powiatowej do Podwilczyna, gdyż to obecne dla osób nieznających terenu jest mylące. 
Wójt zauważył, że miał problem z wyborem oferenta na dowóz dzieci z ich miejscowości.
Podmiot  prywatny  daje  niższe  ceny,  ale  usługa  byłaby  świadczona  tylko  do  Dębnicy
Kaszubskiej.  Zależało mu, by mieszkańcy bez przesiadek mogli  dojechać do Słupska.
Podmiot prywatny wycofał się i sprawa się uwolniła. Poinformował, że trwa odbiór drogi
powiatowej do Podwilczyna i ma nadzieję, że sprawa poprawnego oznakowania zostanie
rozwiązana.
Radny K. Żukowski zauważył, że sprawa transportu dla mieszkańców jest bardzo ważna i
cieszy się, że została w ten sposób rozwiązana. Miał obawy o to, czy p. Wójcik to ogarnie.
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  na  każdej  linii  zapewniona  jest  w
autobusach opieka nad dziećmi w drodze do szkoły i z powrotem?
Wójt  poinformował,  że  taka  opieka  zostanie  zapewniona  we  wszystkich  kursach.
Zamierzamy w najbliższym okresie podpisać umowę z Powiatowym Urzędem Pracy na
zatrudnienie osób w ramach prac interwencyjnych. PUP przy podpisaniu umowy wymaga
obecnie  od  organizatora  takich  prac  zatrudnienie  60% zatrudnionych  pracowników na
okres  przynajmniej  3  m-cy  po  okresie   trwania  umowy.   Uważa  jednak,  że  na
bezpieczeństwie dzieci nie można oszczędzać. 
Radna I.  Tabaka zwróciła się z zapytaniem, od kiedy rusza realizacja programu „Mały
mistrz” w szkołach?
Sekretarz poinformowała, że na pewno nie ruszy od 1 września, sądzi, że może być mały
poślizg w rozpoczęciu realizacji.
Przewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem  o  planowaną  moc
planowanych elektrowni wiatrowych.
Wójt  poinformował,  że  powstaną  małe  elektrownie  wiatrowe  –  do  3  M  Wat.  Obecnie
inwestorzy  ścigają  się  o  jak  najszybsze  wykonywanie  dokumentacji  na  przyłącza  do
elektrowni.  Wszędzie toczą się  procedury o  możliwość przyłączenia  się  do elektrowni.
Inwestor z Budowa szuka miejsca do ułożenia przewodów odprowadzających pozyskaną
energię do Gałąźni Małej lub Dębnicy Kaszubskiej. W Budowie planuje się lokalizację 15
turbin  z  zachowaniem  wszelkich  warunków  bezpieczeństwa.  Ten  temat  jest  nadal
kontrowersyjny. Łącznie planujemy, że w okolicy Budowa i Dobieszewa powstanie około
20 turbin. 
Radny K. Badowski zauważył, że na stronie szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej
nie ma informacji o planowych kursach dowozu dzieci.
Wójt poinformował, że taka informacja ukaże się jeszcze dzisiaj na stronie szkoły. Temat
jest w trakcie dopinania.  
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego w szkole podstawowej w Dębnicy
Kaszubskiej rozpoczęcie roku szkolnego odbywa się w w dwóch turach?



Wiceprzewodnicząca Rady E. Fryckowska poinformowała, że jest to pytanie do dyrektora
szkoły. 
Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, czy w związku ze złym oznakowaniem parkietu
na  sali  gimnastycznej  w  Gimnazjum odbędą  się  dodatkowe  prace  -  jeżeli  tak,  to  kto
poniesie ich koszt?  
Wójt  zauważył,  ze  przy  realizacji  tego  zadania  polegliśmy.  Zaufaliśmy  pracownikom,
okazało się, że namalowane linie już dawno były nieaktualne. Podjęliśmy decyzję o ich
dostosowaniu do przepisów.
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem o koszt tego zadania.
Wójt poinformował, że będzie nas to kosztowało dodatkowo 1,5 tys. zł.

Ad 5 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Przewodniczących

Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Wiceprzewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Izabella  Tabaka  poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 posiedzeniu we własnym gronie
oraz na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady. Posiedzenie we własnym gronie
było poświęcone przygotowaniu szkół  do przyjęcia sześciolatków.  Było to posiedzenia
wyjazdowe  –  komisja  odwiedziła  wszystkie  szkoły.  Poinformowała,  że  nasze  szkoły
spełniają wymagania Ministerstwa do przyjęcia sześciolatków. W szkołach trwają jeszcze
poprawki kosmetyczne. W Dębnicy Kaszubskiej będą 4 oddziały klas I,  w tym: 2 klasy
samych 7-latków,  1 – sześciolatków i  1  mieszana.   W Motarzynie  będzie  1 oddział  o
liczebności  20  uczniów.  W Gogolewie  planuje  się  1  oddział.  Jest  tam zapisanych  25
uczniów. Jeden rodzic nie zdecydował, czy jego dziecko pójdzie w tym roku szkolnym do I
klasy.  Jeżeli podejmie decyzję o wysłaniu dziecka do I klasy, to oddział będzie liczył 26
dzieci i konieczny będzie podział klasy. Komisja pozytywnie ocenia przygotowanie szkół
do  rozpoczęcia  nowego  roku  szkolnego.  Poinformowała  także,  że  jest  duże
zainteresowanie nauką języka kaszubskiego w naszych szkołach. Akces nauki wyraziło
150  uczniów  naszych  szkół.   Dzieci  z  klas  I  –  III  będą  miały  zapewnione  zajęcia
dodatkowe z logopedii i gimnastyki korekcyjnej. Dowóz dzieci będzie dostosowany do tych
zajęć. 

Elżbieta Fryckowska poinformowała, że mamy swoich nauczycieli  języka kaszubskiego.
Ponadto poinformowała, że do przedszkoli przyjęto wszystkie chętne dzieci.

Izabella  Tabaka  poinformowała,  ze  na  posiedzeniu  wszystkich  komisji  opiniowano
materiały na dzisiejszą sesję.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.

b/

 Przewodniczący Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  1  wspólnym  posiedzeniu
wszystkich komisji rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję. 
  
c/

      Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Ireneusz Ziółkowski poinformował, że
Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  wspólnym  posiedzeniu
wszystkich komisji rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję.  



Ad 6

          Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 7 – 8

            Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i
zapytań.

Radny I. Ziółkowski w związku z prośbą p. Szczęśniak prosi o dostawienie nowego punktu
świetlnego na ulicy Brzozowej.

Wójt poinformował, że na to pytanie nie odpowie w tej chwili. Generalnie ta okolica jest
oświetlona dobrze. Największe potrzeby w tym zakresie są w Dębnicy Kaszubskiej  na
Osiedlu  Północ.  Jest  dużo  wniosków  na  ustawienie  nowych  punktów  świetlnych.  
W hierarchii potrzeb to zadanie będzie realizowane w terminie późniejszym.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy  trwające prace przy realizacji III etapu
kanalizacji zostaną zakończone w terminie?

Wójt poinformował, że termin zakończenia tej inwestycji został przesunięty. Jest to trudna
inwestycja. Pojawiają się nieprzewidziane problemy. Zapewnił, ze z tego powodu nie grożą
nam żadne perturbacje w zakresie dopłat. Wszystkie zmiany uzgadniane są z Urzędem
Marszałkowskim. Pojawił się problem z budową przepompowni. Termin został przesunięty
do połowy października.
Radny  Z.  Botwinionek  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  po  zakończonej  inwestycji  stan
infrastruktury drogowej zostanie przywrócony do stanu  sprzed jej rozpoczęcia?
Wójt stwierdzi, że wszystkim zależy, by budowa tego etapu kanalizacji została zakończona
i cała instalacja zadziałała. Otrzymujemy wiele skarg. Realizując te inwestycje nie chcemy
pogarszać warunków życia mieszkańców. Po wykonaniu inwestycji będziemy sprawdzać,
czy  w  wyniku  prowadzonych  prac  pogorszeniu  nie  uległa  infrastruktura  drogowa.
Dopilnujemy, by jej stan był nie gorszy niż przed rozpoczęciem zadania.
Radny  Z.  Botwinionek  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w  Starnicach  będzie  internet
przewodowy?
Wójt  poinformował,  że  główna  nitka  jest  już  położona.  Temat  jest  realizowany.
Rozprowadzenie  zależy  od  operatorów.  Ma  nadzieję,  że  w  tym  roku  będzie  to
zrealizowane.
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy Mielno też będzie posiadało internetową
sieć przewodową?
Wójt poinformował, że w Mielnie nie jest planowane położenie sieci internetowej.
Wójt poinformował, że Gmina jest zgłoszona do Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Do
tego obszaru należy m. Słupsk, gminy: Słupsk, Kobylnica. Słupsk jest lokomotywą tego
obszaru. Mamy kilka parametrów, które plasują nas w gorszej sytuacji niż pozostałe gminy.
Z  uwagi  na  nasze  położenie  jesteśmy   powiązani  z  miastem  Słupsk.  Uważa,  że
przystępując  do  tego  obszaru,  nasza  gmina  zyska.  Chcemy  korzystać  z  ich  bazy
oświatowej  (szkoły,  przedszkola  integracyjne).  Liczymy  także  na  wsparcie  w  zakresie
powiązania  gminy z  miastem Słupsk.  W dniu  dzisiejszym odbywa się  odbiór  drogi  do
Podwilczyna.  Naszą  najważniejszą  inwestycją  drogową  na  nadchodzący  okres  jest
doprowadzenie  do  budowy  nowej  nawierzchni  na  drodze  powiatowej  Głobino  –
Podkomorzyce.  Ta  inwestycja  znów napotyka  na  przeszkody.  Realizacja  tego  zadania



miała się odbyć przy współudziale środków unijnych. Teraz mówi się, że realizacja może
odbyć  się  w  ramach  „schetynówki”,  co  spowoduje  zwiększenie  kosztów  po  stronie
samorządów.  Nam wszystkim zależy na dobrym skomunikowaniu  miejscowości  naszej
gminy z  miastem Słupsk.   Ta  droga  jest  najgorszą  drogą  na  terenie  naszej  gminy,  a
odcinek  Dobieszewo  –  Warblewo,  jego  zdaniem,  w  ogóle  powinien  być  zamknięty.
Wstąpienie do tego obszaru daje nam większe szanse na pozyskiwanie środków unijnych.
Miasto Słupsk także  nie jest zadowolone z ilości wykonywanych inwestycji w porównaniu
z rejonem gdańskim. Nie działa na naszym terenie system budowy mieszkań. Mamy duże
zapotrzebowania  na  mieszkania  socjalne.  Te  mieszkania,  jego  zdaniem,  powinny  być
mieszkaniami przejściowymi. Duża część osób ubiegających się o te mieszkania powinna
mieszkać  w  mieszkaniach  komunalnych.  Zaprasza  do  zagłębienia  się  w  tę  tematyką.
Mamy także  problem  z  towarzyszącym  nam  często  fetorem.  Musimy w  jakiś  sposób
wymusić  na p. Bigusie, by nie wylewał odpadów komunalnych na pola lub zmodyfikował
sposób wykonywania tych prac.  Mieszkańcy Słupska są zainteresowani budową domów
w Dębnicy Kaszubskiej, jednak ten odór ich odstrasza. Na terenie naszej gminy nie ma
inwestorów, którzy budowaliby domy, mieszkania na wynajem, tak jak w Ustce i okolicy.
Ma nadzieję, że dzięki przystąpieniu do tego obszaru nasza gmina zyska na poprawie
infrastruktury. Zaprosił na udział w spotkaniu  na ten temat, które ma się odbyć 28.08.2014
r. o godz. 13.00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Dębnicy Kaszubskiej.
Przewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęło pismo
p.  Buszmana z  Żarkowa dotyczące naprawy szkody na działce.  Zapoznała  radnych z
treścią tego pisma. /załącznik nr 16 do protokołu/.
Wójt  poinformował,  że  przeprowadził  rozmowę  z  wykonawcą.  Wykonawca  został
zobowiązany  do  naprawienia  szkody  i  wykonania  wszelkich  prac  zgodnie  z
obowiązującymi przepisami prawa. Wykonawca oferował zadośćuczynienie za powstałe
straty  w  wysokości  500  zł.  Rolnik  nie  zgodził  się  na  taką  kwotę  zadośćuczynienia.
Wykonawca ma doprowadzić wszystkie prace do takiego stanu, by rolnik był zadowolony.
W  takich  sytuacjach  potrzebne  jest  zrozumienie  dwóch  stron.  Wykonawca  nie
zdewastował, nie spustoszył tej działki. Nasz pracownik także zgłasza uwagi co do jakości
prac wykonawcy, np. złe zagęszczanie. 
Przewodnicząca Rady A. Łomża prosi Wójta o załatwienie tej sprawy i poinformowanie
zainteresowanego o sposobie załatwienia.
Przewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęło także pismo p.
Trzebiatowskiej - nauczyciela logopedii. Zapoznała radnych z jego treścią. /Załącznik nr 17
do protokołu/ 
Radny M. Olech stwierdził, że w sprawach pensum dla logopedów, to on się już pogubił.
Jedne samorządy obniżają pensum, inne podwyższają. Nie wie, gdzie jest spójność, gdzie
jest złoty środek.
U.  Rączka  –  sołtys  wsi  Motarzyno  prosi  o  informację  dotyczące  sposobu
zagospodarowania obiekty po starym kinie. Czy jest jakiś pomysł na wykorzystanie tego
obiektu?  Obecnie  młodzież  urządza  tam  libacje.  Na  budynku  znajduje  się  skrzynka
elektryczna,  która jest  niezabezpieczona i  otwarta.  Zgłasza ten temat.  Szkoda,  by ten
obiekt  uległ  dalszej  dewastacji.  Ponownie  zgłasza  koszenie  trawy  przy  zbiorniku
retencyjnym.  Teren  ponownie  zarasta.  Prosi  o  interwencję.  Na  sesji  30.06.  zgłaszała
wykonanie prac przy naprawie urządzeń zainstalowanych na placu zabaw przy szkole w
Dębnicy  Kaszubskiej.  Te  prace  także  nie  zostały  wykonane.  W  imieniu  mieszkańców
sołectwa  zwraca  się  z  zapytaniem,  czy  gmina  będzie  organizowała  zbiórkę  odpadów
wielkogabarytowych? Uważa, że taka zbiórka jest konieczna, gdyż rożnego rodzaju sprzęt
domowy, czy meble można spotkać porzucone w lasach. Prosi także o wykonanie remontu
drogi  przy  szkole.  Zbliża  się  1  września,  a  przy  szkole  między  drogą  wojewódzką  a
powiatową jest duża dziura przy zjeździe. Zwraca także uwagę na mieszkanie p. Muras.
Jest  to  ich  własność,  nikt  tam  nie  zamieszkuje.  Wali  się  komin,  dach  się  zapada.



Mieszkanie  jest  jednym  z  mieszkań  we  wspólnocie.  Sąsiedzi  obawiają  się  o  swoje
mieszkania.   Nie  wie,  jak  rozwiązać  ten  problem?  Ten  obiekt  jest  złą  wizytówka  dla
Motarzyna, położony jest przy drodze wojewódzkiej. 
Wójt poinformował, że zgłoszone przez p. sołtys problemy są mu znane. Trawa nie została
wykoszona,  gdyż  jeden  z  mieszkańców  zadeklarował,  że  skosi  trawę  na  paszę  dla
zwierząt.  Teraz  oświadczył,  że  nie  potrzebuje  tej  trawy.  Zapewnił,  ze  trawa  będzie
skoszona. Zauważył, że należy także oczyścić zbiornik wodny, gdyż zarasta.  Odnośnie
wykorzystania pomieszczeń po byłej sali gimnastycznej (kino) to na obecną chwilę nie ma
pomysłu  na  jej  zagospodarowanie.  Był  pomysł,  by  tam  uruchomić  zakład  krawiecki.
Rozmawiał  z  właścicielką  zakładu  w  Gostkowie.  Nie  ma  zainteresowania  na  taką
działalność. Problemem jest także mieszkanie, które znajduje się nad ta salą. Nie chcemy
tam tworzyć  kolejnego obiektu muzealnego.  Nie chcemy tam przenosić świetlicy,  gdyż
może  powstać  taki  sam problem jak  w Borzęcinie,  gdzie  lokatorzy mają  pretensje  do
prowadzonej działalności kulturalnej. Nie wie, jak rozwiązać ten problem. Wie o próbach
dewastacji.  Nie  wie,  czy tego obiektu  nie  sprzedać? Decyzje  odnośnie  tej  sali  będzie
podejmował z mieszkańcami i radnymi. Na mieszkanie te pomieszczenia się nie nadają.
Odnośnie placu zabaw poinformował,  że dyrektor  szkoły zadeklarował  wykonanie tych
niezbędnych prac. Natomiast jeżeli chodzi o zbiórkę odpadów wielkogabarytowych, to taka
zbiórka w terenie organizowana jest dwa razy w roku. W okresie jesiennym uruchomimy
taką zbiórkę. Odpady można na bieżąco przywozić na PSZOK w Dębnicy Kaszubskiej.
Dziur  zostały zgłoszone do zarządcy.  Zarząd Dróg Wojewódzkich był  zdziwiony,  że to
należy do drogi wojewódzkiej. Nie gwarantuje, że będzie to wykonane do rozpoczęcia roku
szkolnego. Natomiast jeżeli chodzi o mieszkanie p. Muras, to także nie wie jak ten temat
rozwiązać. Takich mieszkań mamy więcej. Jest to wspólnota mieszkaniowa. Gmina nie
może  przejąć  własności.  Współczuje  pozostałym rodzinom.  Sprawa jest  zgłoszona  do
Nadzoru Budowlanego. Ponowimy zgłoszenie. 
K. Szłapa – sołtys Wsi Podole Małe ponownie prosi o rozbiórkę – demontaż placu zabaw
w tej  miejscowości.  W takim stanie jak on się teraz znajduje, to grozi nieszczęściem.
Jeżeli  nie  jest  w tej  chwili  możliwy demontaż,  to  prosi  o  ustawienie tablic  z  zakazem
wstępu. Prosi także o wycięcie suchej brzozy przy boisku ze względu na bezpieczeństwo
trenujących tam dzieci. 
Wójt poinformował, że jest już zgoda na wycinkę tego drzewa. Na wszystko wymagane są
przetargi i  zgody. Zawnioskuje o usunięcie w trybie awaryjnym. Odnośnie placu zabaw
poinformował, że będzie wymieniany. Zwraca także uwagę na fakt, że planując budżet na
dany  rok,  nie  jesteśmy  w  stanie  wszystkiego  dokładnie  przewidzieć.  W  trakcie  jego
realizacji wynikają zadania, które nie były ujęte w budżecie, a ich wykonanie jest ważne.
Będziemy kupować plac zabaw, który będzie zlokalizowany przy gimnazjum w Dębnicy
Kaszubskiej. Postaramy się kupić także plac zabaw do Podola Małego oraz część nowych
urządzeń do Łabiszewa. Te place zabaw z uwagi na ich wiek kwalifikują się do wymiany. 
Radny I. Ziółkowski prosi, by środki na zakup nowych placów zabaw nie pochodziły ze
środków, które w budżecie są przeznaczone na remonty mieszkań. W tym dziale także
mamy duże potrzeby. Dużo osób oczekuje na jakiekolwiek mieszkania. Obecnie trwają
remonty mieszkań i zależy nam na tym, by zostały one ukończone. 
Skarbnik zapewnił radnego Ziółkowskiego, że pula środków przeznaczona na remont na
pewno nie zostanie pomniejszona. Sprawy mieszkaniowe stanowią dla nas także priorytet.
Środki na wspomniane place zabaw będą pochodzić z innych środków.
Wójt zauważył, że wszystkie  zadania podejmowane są na zasadzie „zaciśniętego pasa”. 
Radny I. Ziółkowski zauważył, że w Kępicach mieszka matka p. Muras i może przez ta
panią uda się nawiązać kontakt z właścicielami.
Radny  K.  Żukowski  zwraca  się  z  zapytaniem,  kiedy  zostanie  naprawiona  wiata  w
Podwilczynie?
Wójt poinformował, że ostatnio postawiono wiatę w Grabinie. Tamci mieszkańcy nic nie



mieli. Zapewnił, że jak będą środki z rezerwy, to w Podwilczynie także postawi nową wiatę,
gdyż uważa, że tej nie opłaca się remontować. Zauważył, że w Borzęcinie mieszkańcy na
taką wiatę przeznaczyli środki z funduszu sołeckiego. Zwraca uwagę, że opłaca się takie
wiaty stawiać w sołectwach, gdyż wypożyczenie sceny kosztuje 5 tys. zł., a za taka kwotę
to mamy postawioną wiatę. Uważa, że mieszkańcy Podwilczyna, z uwagi na wysokość
środków jaka w bieżącym roku została tam skierowana, wybaczą mu jeżeli ta wiata w roku
bieżącym nie powstanie. Wszystko zależny od budżetu.  
Skarbnik poinformował,  że na remont mieszkań przeznaczono dodatkowe 30 tys.  zł.  z
rezerwy budżetowej Wójta.

Ad 9   

Agnieszka Łomża Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 13.30 dokonała 
zamknięcia obrad XLIV  sesji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 
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